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Svar på motion gällande matsvinn 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår: 
Kommunstyrelsen föreslår: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad 
 

Sammanfattning av tjänsteutlåtandet 
Yvonne Svensson (ROOP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde i oktober 2019 in en 
motion gällande att se över möjligheten att ta vara på överbliven mat vid de kommunala köken och att 
dela ut denna mat som matlådor. Kommunstyrelsen har remitterat motionen för yttrande till barn- och 
skolnämnden, utbildningsnämnden och socialnämnden. Barn- och skolnämnden och 
utbildningsnämnden behandlade motionen i oktober 2020 på sina respektive sammanträden och såg 
ur respektive nämnds perspektiv positivt på möjligheten att utreda möjligheterna att använda matsvinn 
till behövande. Socialnämnden behandlade motionen på sitt sammanträde i april 2021 och beslutade 
att föreslå att motionen ska anses vara besvarad. Kommunstyrelsen anser att motionen ska anses 
besvarad då den översyn som motionen vill se genomförd har genomförts i och med behandlingen av 
motionen.  
 
 

Ärendet  
Beskrivning 
Yvonne Svensson (ROOP) har lämnat in en motion som yrkar på att man ser över om det är möjligt att 
dela ut matlådor till behövande i stället för att slänga mat som blir över från skolköken vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 4 oktober 2019, §212. Man menar att skolmat som blir över 
och som kanske slängs, istället borde kunna delas ut till behövande. Kommunfullmäktige remitterade 
motionen till Kommunstyrelsen för besvarande. Kommunstyrelsen har därefter först remitterat den för 
yttrande till barn- och skolnämnden och utbildningsnämnden. Under ärendets fortsatta beredning 
gjorde kommunstyrelsen bedömningen att även socialnämnden behövde yttra sig. Barn- och 
skolnämnden behandlade motionen på sitt sammanträde den 12 oktober 2020, §105, 
utbildningsnämnden behandlade motionen på sitt sammanträde den 14 oktober 2020, §96 och 
socialnämnden behandlade motionen på sitt sammanträde den 22 april 2021, §37. 
 
Barn- och utbildningskontoret framför i sitt yttrande att måltidsverksamheten inom barn- och 
utbildningskontoret dagligen arbetar med att minska matsvinnet i sina kök och matsalar och att 
matsvinnet är begränsat. Detta genom att man använder hela råvaran, är noga med att beställa rätt 
mängd samt anpassar menyerna efter säsong. Målet är, framför kontoret, att inte ska ha något 
matsvinn och mycket av den mat som blir över idag används i nya rätter eller serveras som en 
extrarätt nästkommande dagar.  
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Vidare framför barn- och utbildningskontoret att det framför allt är i mottagningskök det kan bli ett 
matsvinn gällande ”ätbar mat” som inte går att servera vid senare tillfälle. För att vissa av 
mottagningsköken ska kunna spara överbliven mat och packa i matlådor enligt gällande 
nedkylningsregler kan nedkylningsskåp behöva investeras i. Kontoret framhåller också att utskänkning 
av matlådor inte får ske på skolans område utan på annan anvisad plats med möjlighet till god 
livsmedelshygien. 
 
Socialkontoret har framfört i sitt yttrande att socialnämnden har besvarat en liknande motion den 9 juni 
2020, motionen Användandet av Grindstugan vid ROS och matlådor till behövande ställd av Magnus 
Jegréus (ROOP). I detta yttrande konstaterades att Grindstugan inte ansågs lämplig som 
utlämningsställe då lokalen inte uppfyllde de krav som ställs gällande livsmedelshantering.  
 
Socialkontoret framför vidare att Grindstugans lokaler sedan dess inte har genomgått någon 
anpassning för att kunna hantera livsmedel, varför denna lokal fortfarande inte är möjlig att ha som 
utlämningsställe. Socialkontoret menar vidare att de inte har några andra lokaler eller verksamheter 
som är lämpliga för ändamålet och kommer inte att kunna åta sig distribution av eventuella matlådor. 

Samberedning 
Socialkontoret har samberett ärendet med Södra Roslagens miljö- och hälsoskyddskontor (SRMH) 
samt med måltidsenheten på barn- och utbildningskontoret i tidigare yttrande inför beslut i 
socialnämnden den 9 juni 2020. 

Lagkrav 
Livsmedelslagen. 

Koppling till gällande styrdokument 
Enligt riktlinjer för Måltidsverksamheten inom barn- och utbildningskontoret ska de arbeta för minskat 
matsvinn. Även enligt Norrtälje kommuns kostpolicy ska barn- och utbildningskontoret arbeta aktivt 
med att minska matsvinnet i deras kök och restauranger.  

Ekonomiska konsekvenser och riskanalys 
Barn- och utbildningskontoret har framfört att vissa av mottagningsköken kan behöva genomföra 
investeringar i nedkylningsskåp för att kunna hantera distribution av matlådor. Socialkontoret har 
framfört att verkställande av motionen kommer att medföra kostnader för verksamheterna, bl.a. för 
eventuell investeringskostnad för anpassning av utlämningsställe, kostnad för transporttjänst och  
kostnad för emballage. 
 

Förvaltningens analys och slutsatser 
Kommunstyrelsen anser att motionen ska anses besvarad då den översyn som motionen vill se 
genomförd har genomförts i och med behandlingen av motionen.  
 
 

Tidplaner 
Ej tillämpligt. 
 
 
 
Staffan Tjörnhammar  John Granqvist 
Kommunalråd   Politisk sekreterare för Moderaterna 
Moderaterna   Kommunstyrelsekontoret 
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Bilagor 
- Barn- och skolnämndens beslut den 12 oktober 2020, §105, med tillhörande bilagor 
- Utbildningsnämndens beslut den 14 oktober 2020, §96, med tillhörande bilagor 
- Socialnämndens beslut den 22 april 2021, §37, med tillhörande bilagor 
- Matsvinn rapport 2021-09-21 

 
 

Beslut skickas till 
Barn- och skolnämnden 
Utbildningsnämnden 
Socialnämnden 
Motionären 
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